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Wielce Szanowny Panie Ministrze 

W nawiązaniu do wcześniejszej korespondencji, w związku z doniesieniami 

prasy na temat zapowiadanego powołania 42 osób do pełnienia funkcji asesora 

sądowego i powierzenia im pełnienia funkcji sędziowskich, pozwalam sobie zwrócić się 

do Pana Ministra w przedmiotowej sprawie. 

Pragnę zwrócić uwagę, iż wyrokiem z dnia 24 października 2007 r. 

o sygn. SK 7/06 (OTK ZU nr 9/A/2007, poz. 108) Trybunał Konstytucyjny potwierdził 

zarzuty co do niekonstytucyjności instytucji asesorów sądowych. Mając na uwadze 

strukturę kadr wymiaru sprawiedliwości i zakres czynności sędziowskich powierzanych 

asesorom, Trybunał uznał, iż automatyczne odsunięcie od orzekania tej grupy 

funkcjonariuszy doprowadziłoby do paraliżu wymiaru sprawiedliwości, co samo 

w sobie byłoby skutkiem godzącym w zasady konstytucyjne. Stąd utrata mocy 

obowiązującej uznanego za sprzecznego z Konstytucją przepisu została odroczona 

na maksymalny możliwy okres 18 miesięcy. Oznacza to, iż przepis ten nadal formalnie 

obowiązuje, jednak z momentem ogłoszenia sentencji wyroku upada - zgodnie 

ze stanowiskiem Trybunału - domniemanie jego konstytucyjności. Wszystkie organy 

państwa, w tym Minister Sprawiedliwości, są obowiązane zatem do powstrzymywania 

się od stosowania niekonstytucyjnych, lecz nadal obowiązujących przepisów, które 

mogą w konsekwencji doprowadzić do naruszenia praw i wolności jednostek. 
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W związku z powyższym, działając na podstawie art. 13 ust. 1 pkt 2 ustawy 

o Rzeczniku Praw Obywatelskich (Dz. U. z 2001 r. Nr 14, poz. 147 ze zm.), będę 

wielce zobowiązany Panu Ministrowi za poinformowanie mnie, czy po opublikowaniu 

wyroku Trybunału we wspomnianej sprawie będą miały miejsce - tak jak wynika 

to z informacji prasowych - liczne nominacje asesorskie i jakie są powody skłaniające 

Pana Ministra do stosowania przepisów, które utraciły już domniemanie 

konstytucyjności. 

Łączę wyrazy szacunku 
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